
Protokół Nr XXXVI/21 
Sesji Rady Miejskiej w Rychwale 
odbytej w dniu 25 listopada 2021 roku 
 
 
Sesja Rady Miejskiej odbyła się w sali konferencyjnej Hali widowiskowo-sportowej i trwała  
od godz. 13:10 do godz.15:20. 
 
 
W sesji wzięło udział 14 radnych.  
Nieobecny: 
-Waldemar Urbaniak 
 
 
Ponadto w obradach uczestniczyli: 
- Stefan Dziamara                   - Burmistrz Rychwała 
- Ewa Jędrzejczak       -z-ca Burmistrza 
- Anna Wróbel                         - Skarbnik UGiM w Rychwale 
- Marzena Grubska       -Kierownik 
-Tomasz Mikuła        -Prezes MZGOK w Rychwale 
-Jerzy Walczak        Prezes spółdzielni PORYW w Rychwale 
- Sołtysi 
Listy obecności stanowią załączniki nr 1, 2 do protokołu. 
 
Ad. Pkt.1 
Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Roman Drewniacki otworzył XXXVI sesję i powitał zebranych. 
Poinformował, że na podstawie listy obecności, jest wymagane quorum, na 15 radnych 
obecnych jest 14 i wszelkie podejmowane uchwały będą prawomocne. 
 
Ad. Pkt.2 
Przedstawienie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady zaprosił do zgłaszania propozycji uzupełnienia porządku obrad. 
 
Uwag nie było 
Przewodniczący odczytał porządek obrad : 
 
1. Otwarcie  sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Miejskiej w Rychwale. 
4. Informacja Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej w Rychwale  

z działalności międzysesyjnej. 
5. Informacja Burmistrza z wykonania uchwał Rady Miejskiej w Rychwale podjętych na 

XXXV sesji oraz informacja z działalności międzysesyjnej. 



6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Rychwale.  
7. Interpelacje i zapytania radnych oraz sołtysów. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta 

Rychwał na lata 2021-2051. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi    oraz ustalenia wysokości tej opłaty. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków transportowych. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków na terenie gminy Rychwał. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia  średniej  ceny  skupu  żyta,  przyjmowanej  jako  

podstawa  obliczania  podatku  rolnego  na  obszarze  Gminy.     
16. Podjęcie uchwały w sprawie diety przysługującej przewodniczącemu organu 

wykonawczego jednostki pomocniczej Gminy Rychwał. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Rychwała. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Rychwał 

z Organizacjami Pozarządowymi oraz z Podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu Współpracy Gminy 
Rychwał z Organizacjami Pozarządowymi oraz z Podmiotami, o których mowa w art. 3 
ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie. 

20. Odpowiedzi na pytania i interpelacje. 
21. Wolne wnioski. 
22. Zamknięcie XXXVI Sesji Rady Miejskiej w Rychwale.  
 
 
 
Ad. Pkt. 3    Przyjęcie protokołu z  XXXV sesji Rady Miejskiej w Rychwale. 
 
Przewodniczący poinformował, że projekt protokołu radni otrzymali w materiałach na sesję i 
był on omawiany na posiedzeniu komisji łączonych Rady Miejskiej. 
Przewodniczący spytał ,czy są uwagi do projektu protokołu nr XXXV. 
Uwag nie było. 
 
 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 
projekt protokołu bez czytania :  

za  -14 
  przeciw  -0 
wstrzymało się -0 



Na sali obrad obecnych 14 radnych. 
 
Rada Miejska jednogłośnie „za” (14 głosów) przyjęła protokołu z XXXV sesji Rady Miejskiej w 
Rychwale. 
/Protokół XXXV stanowi załącznik do protokołu/ 
 
 
Ad. Pkt.4 
Informacja Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej w Rychwale z działalności międzysesyjnej. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Raczkowski poinformował, że w okresie 
międzysesyjnym członkowie komisji brali udział :  
-11 listopada obchody Święta Niepodległości, 
-13 listopad spotkanie z Marszałkiem Województwa Wielkopolskiego- Liderzy Wielkopolskiej 
Odnowy Wsi, 
-14 listopad odsłonięcie muralu Arkadego Fidlera oraz koncert orkiestry pt. „Pieśni naszej 
historii”, 
-25 listopada posiedzenie wspólnych komisji w celu omówienia materiałów na dzisiejszą sesję. 
 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Renata Andrzejewska powiedziała, 
 że w okresie międzysesyjnym komisja uczestniczyła: 
-9 listopada w 8 konkursie piosenki patriotycznej w szkole podstawowej w Grochowach, 
-11 listopada Święto Niepodległości , Msza Świętej w Grochowach i złożenie kwiatów w 
Rychwale i Grochowach, 
-13 listopada uroczyste oddanie wiaty grillowej przy OSP w Grochowach z udziałem 
Wicestarosty Wielkopolskiego, oraz podsumowanie projektu Liderzy Wielkopolskiej Odnowy 
Wsi na hali sportowej w Rychwale, 
-14 listopada koncert orkiestry Quantum w Rychwale, 
-17 i 25 listopada wspólne komisje. 
 
 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Przestrzennego oraz Promocji 
Gminy Aleksander Krzyżanowski powiedział, że komisja uczestniczyła:  
-11 października w Gminnym Dniu Edukacji Narodowej, 
-11 listopada msza święta w kościele w Rychwale oraz uroczystości na rynku miejskim przy 
obelisku, 
-13 listopada spotkanie z Marszałkiem Województwa Wielkopolskiego oraz spotkanie Liderzy 
Wielkopolskiej Odnowy Wsi, 
-14 listopada uroczystość odsłonięcia muralu porucznika Arkadego Fidlera w Rychwale oraz 
koncert orkiestry pt. „Pieśni naszej historii”, 
-17 listopada spotkanie radnych Rady Miejskiej, 
-25 listopada posiedzenie wspólnych komisji celem omówienia materiałów na sesję. 
 



 
 
 
Przewodnicząca Komisji Rozwoju Wsi, Obszarów Wiejskich i Ochrony Środowiska Iwona 
Małolepsza poinformowała, że w okresie międzysesyjnym komisja brała udział:  
-11 listopada obchody Święta Niepodległości, Msza Święta w kościele w Rychwale oraz 
uroczystości przy obelisku, 
-13 listopada Uroczysta Gala w Rychwale Liderów Wielkopolskiej Odnowy Wsi, 
-14 listopada uroczystość odsłonięcia muralu porucznika Arkadego Fidlera w Rychwale oraz 
koncert orkiestry pt. „Pieśni naszej historii”, 
-17 listopada spotkanie radnych Rady Miejskiej, 
-25 listopada posiedzenie wspólnych komisji, celem omówienia materiałów na sesję. 
 
 
 
 
Przewodniczący Komisji Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi, Stowarzyszeniami oraz 
Współpracy Zagranicznej Paweł Kuczyński poinformował, że członkowie komisji brali udział w 
następujących wydarzeniach: 
-11 listopada obchody Święta Niepodległości, Msza Święta w kościele w Rychwale oraz 
uroczyste złożenie kwiatów  przy obelisku oraz przy mogile Powstańców Styczniowych w 
Grabowej, 
-13 listopada Uroczysta Gala w Rychwale Liderów Wielkopolskiej Odnowy Wsi, wraz z 
delegacją z Rozalina odebrałem z rąk Marszałka Krzysztofa Grabowskiego statuetkę laureata 
Aktywna Wieś, 
-14 listopad koncert pt. „Pieśni naszej historii” 
-25 listopada posiedzenie wspólnych komisji, celem omówienia materiałów na sesję. 
 
 
 
 
 
 
Ad. Pkt.5 
Informacja Burmistrza z wykonania uchwał Rady Miejskiej w Rychwale podjętych  
na XXXV sesji oraz informacja z działalności międzysesyjnej. 
 
 
Na XXXV (35) sesji w dniu 13 października 2021 roku Rada Miejska  
w Rychwale podjęła 4  uchwały.  
Wszystkie uchwały zgodnie z procedurą przekazane zostały do Wydziału Kontroli Prawnej i 
Nadzoru Wojewody Wielkopolskiego, Regionalnej Izby Obrachunkowej,  oraz Dziennika 
Urzędowego Województwa Wielkopolskiego. 
Do dnia dzisiejszego nie stwierdzono nieprawidłowości w podjętych uchwałach. 
REFERAT GOSPODARKI 



 
Drogownictwo:  

Zakupiono z funduszu sołeckiego WOLI RYCHWALSKIEJ kostkę brukową w ilości 421,2 
m2 za kwotę 16 420,64 zł. Jest to zadanie które będzie realizowane w 2022 r.  
 Trwa budowa drogi Wola Rychwalska – Sokołów II etap. W pierwszym etapie zostało 
wykonane 1000 m drogi, w drugim zostało jeszcze 500 m. Kruszywo jest cały czas nawożone. 
Odcinek od drogi wojewódzkiej do Sokołowa będzie połączony asfaltem. 
Trwają odbiory dróg w Wardężynie 2000 m. oraz w miejscowości Rozalin gdzie został położony 
asfalt na odcinku 300 m. 
 Zakończono budowę chodnika w m. Dąbroszyn przy drodze powiatowej. Prace 
przedłużyły się ponieważ mieszkańcy Dąbroszyna zdecydowali że chodnik nie może być po 
lewej tylko po prawej. Dlatego musiał być zmieniony projekt. Ten kawałek chodnika wykonała 
spółka MZGOK z Rychwała. 
Zamówienia publiczne: 

20 października wszczęto postępowanie na realizację zadania „Odbiór        
 i zagospodarowanie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu Gminy 
Rychwał.” . Otwarcie ofert nastąpi 26 listopada 2021 r. W przetargu będzie brała udział 
również nasz spółka. Zostanie wyłoniona firma która złoży najkorzystniejszą ofertę. 

 
25 października podpisano umowę z Firmą Budowlano-Usługową EKO-BUD s. c Jacek, 

Elżbieta Majdeccy na realizację inwestycji pn. „Przebudowa drogi gminnej w miejscowości 
Rychwał (Sokołów).”  

15 listopada rozstrzygnięto postępowanie pn. „Obsługa i eksploatacja kotłowni                         
  i urządzeń grzewczych c.o. w Szkole Podstawowej w Rychwale im. A. Fiedlera”.      Szkoła 
zrezygnował z ogrzewania olejowego  i wprowadziła nowe technologie. W przyszłości 
planowane jest ogrzewanie gazowe.        W listopadzie zostanie podpisana umowa z firmą BIO-
CIEPŁO Sp. z o.o. Sp. k. na kwotę 1.052.855,89 zł.   Realizacja umowy obejmuje 36 miesięcy. 

W naszej gminie zauważyć można oznakowane drzewa. Burmistrz wyjaśnił , że są to już 
prace związane z doprowadzeniem do Rychwała gazu ziemnego przez Gazownictwo Polskie. 
Będzie on prowadzony z Malanowa do Nowego Światu gdzie za pomocą trójnika będzie 
doprowadzony do Tuliszkowa, Władysławowa , Rychwała i dalszych gmin. Jest już pełna 
dokumentacja, która jest opiniowane przez samorządy. Również Gmina Rychwał przekaże 
stosowną opinię.  
 

Fundusze: 
 Zakończono realizację zadania „Zagospodarowanie centrum Rychwała poprzez budowę 

infrastruktury turystyki i rekreacji". Został już przywieziony i podłączony szalet miejski 
przy ośrodku zdrowia. Firmą obsługującą będzie spółdzielnia PORYW. Zostanie 
zamontowany w rzutnik na monety 2  zł. Całkowity kosz zadania to 83 246,40 zł.  
Dofinansowanie ze środków Samorządu Wielkopolskiego to 50 000 zł w ramach 
konkursu „ Pięknieje wielkopolska wieś”. 

 Zakończono realizację zadania „Budowa podziemnego systemu magazynowania wody 
opadowej na terenie stadionu miejskiego w Rychwale”. Zostały już zamontowane dwa 
zbiorniki po 10 tyś. litrów, które będą gromadziły wodę deszczową. W przypadku kiedy 



braknie wody w zbiornikach będzie możliwe dopompowanie wody. Zostały również 
zamontowane zraszacze na boisku do podlewania. Całkowity koszt zadania to 73 000,50 
zł. Dofinansowanie  Samorządu Wielkopolskiego w ramach programu „Deszczówka”– 
50 000 zł. 

 17 listopada Gmina Rychwał otrzymała wstępną promesę dotycząca dofinansowania 
inwestycji z programu Rządowy Fundusz Polski Ład z przeznaczeniem na realizację 
inwestycji: „Przebudowa ulic Okólnej, Kwiatowej, Wiśniowej, Porzeczkowej, Malinowej, 
Agrestowej wraz z budową chodnika przy ulicy Okólnej w Rychwale.” Wartość promesy 
to 855 000,00 zł. Od momentu otrzymanie promesy gmina ma 6 miesięcy na 
przygotowanie i ogłoszenie przetargu. 

 Gmina Rychwał otrzyma jeszcze w tym roku dodatkowe środki z budżetu państwa na 
poprawę infrastruktury kanalizacyjnej. Nasza gmina otrzyma 3 082 948 zł na , z 
przeznaczeniem na wsparcie finansowe inwestycji w zakresie kanalizacji. Jest to kwota 
która musi zostać wykorzystana do 2024 r. 
Na przełomie listopada i grudnia ma zostać ogłoszony kolejny program z Ładu Polskiego. 
Gmina będzie ubiegała się o kolejne dofinansowanie, żeby uzbierać fundusze na 
przebudowę oczyszczalni, której wstępny kosztorys szacowany jest na około 10 
milionów zł. 

 
 Gminna Spółka Wodna w Rychwale złożyła wniosek o przyznanie pomocy na zakup 

wysięgnika wielofunkcyjnego do ciągnika z głowicą koszącą w ramach Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014–2020. Wartość zakupu to 91 020 zł. 
Wnioskowana kwota - 59 200 zł. 

 8 listopada podczas uroczystej gali dwa projekty z gminy Rychwał – KGW Jaroszowice 
Rychwalskie i Vida Artis otrzymały nagrody za projekty prakulturowe. Projekt z 
Jaroszewic Rychwalskich został laureatem i otrzymał najwyższą kwotę. 

 
Gospodarka Odpadami Komunalnymi  
Jak wiele gmin i Rychwał boryka się z kwestią odbierania odpadów komunalnych. Jest ich z 
roku na rok coraz więcej. Przykładowo w miesiącach marzec, kwiecień  zostało zebrane ok. 140 
ton odpadów. Gmina płaci za tonę odpadów 350 zł. Kiedy gmina zaczynała odbierać śmieci to 
ilość zbieranych odpadów liczyło ok.20-40 ton. W tej chwili jest to prawie 300 % więcej 
odpadów. 
Gmina będzie wprowadzała kontrolę gospodarstw czy prawidłowo segregują śmieci. Śmieci źle 
wysegregowanie nie będą odbierane. Jeżeli ktoś składa deklarację o posiadaniu 
kompostownika również nie może wystawiać worków z bioodpadami. 
Dobra wiadomość jest dla rolników, ponieważ złożony wniosek o dofinansowanie zbiórki foli i 
odpadów rolniczych uzyskał ocenę pozytywną. 
 
 
Oświetlenie: 
Zlecono wykonanie oświetlenia w ramach Funduszu Sołeckiego w Jaroszewicach Rychwalskich, 
Glinach, Kucharach Kościelnych,  Rozalinie i Święci, planowany termin wykonania – do 20 
grudnia. 



- Spółka Oświetlenie Uliczne i Drogowe Sp. z o.o. realizuje na terenie Zosinek wymianę słupów 
i opraw – zamontowane zostaną oprawy LED. 
 
Zagospodarowanie przestrzenne 
Po podjęciu uchwały o zmianę studium, zostały wyłożono do publicznej wiadomości projekt 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego oraz odbyła się dyskusja nad 
planem. Jeżeli cała procedura będzie przebiegała  zgodnie z harmonogramem to jeszcze w tym 
roku na ostatniej sesji podjąć ostateczną uchwałę w tym zakresie. 
 
 
Oświata, Promocja 
14 października – odbył się Gminny Dzień Edukacji Narodowej –  
15-25 października – zakończyły się konsultacje programu współpracy z Organizacjami 
Pozarządowymi - rocznego 2022 oraz wieloletniego 2022 – 2024  
9-14 listopada – odbyła się wystawa poplenerowa Ogólnopolskiego Konkurs Malarskiego pt.: 
„Pejzaż – moje miejsce” dla uczniów najstarszych klas liceów plastycznych z Kościelca. Autorzy 
5 najlepszych prac otrzymali indeksy na Wyższą Uczelnie w Poznaniu.   
11 Listopada  - Święto Odzyskania Niepodległości - uroczyste msze św. w Kościele w 
Grochowach oraz w Rychwale, apel przy Obelisku na Rynku Miejskim w Rychwale, złożono 
kwiaty w Grochowach i Grabowej. Burmistrz podziękował uczniom , pracownikom szkoły z 
Dąbroszyna oraz mieszkańcom  za dbanie i przygotowanie miejsca przy pomniku w Grabowej 
na uroczystości. 
12 listopada - „Bal Seniora” zorganizowany przez Koło Emerytów i Rencistów z Rychwała. Jest 
realizowany projekt dla seniorów który prowadzi Pani Marzena Grubska z Panom Skarbnik i 
Panią sołtys z Zosinek.  
13 listopada – Gala Liderzy Wielkopolskiej Odnowy Wsi. Wydarzenie zorganizowane we 
współpracy z Samorządem Województwa Wielkopolskiego. Spotkanie stanowiło okazję do 
podsumowania dotychczasowej współpracy i podziękowania mieszkańcom sołectw 
wschodniej części naszego regionu, aktywnie uczestniczącym w programie za ich wkład pracy 
na rzecz odnowy wsi. Tytułem laureata Aktywna Wieś Wielkopolska nagrodzono Sołectwo 
Rozalin. 
14 listopada dokonano uroczystego odsłonięcia muralu, poświęconego postaci porucznika 
Arkadego Fiedlera. Mural został wykonany według projektu Huberta Kropidłowskiego 
mieszkańca Rychwała, na ścianie rychwalskiej strażnicy  
14 listopada Koncert Orkiestry Quantum - w  Hali Widowiskowo-Sportowej w Rychwale. W tym 
roku wydarzenie odbyło się pn. „Pieśni naszej historii”, a wykonawcami była Orkiestra Dęta 
Quantum OSP w Rychwale pod dyrekcją Zbigniewa Osajdy wraz z solistami oraz Chór 
Akademicki Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego z Bydgoszczy pod dyrekcją Bernarda Mendlika. 
W dniu 26 listopada – Otwarcie Centrum Usług Społecznych w Rychwale  
05 grudnia – Jarmark Bożonarodzeniowy w Rychwale.  
10 grudnia – Turniej Szachowy – organizowany przez Klub Seniora w Rychwale 
31 grudnia br. na Rynku Miejskim w Rychwale Powitamy Nowy Roku  
 
Informacja  z Urzędu Stanu Cywilnego w Rychwale,  
W okresie międzysesyjnym urodziło się - 6 dzieci, zmarło - 11 osób.   



 
Burmistrz podziękował za wysłuchanie sprawozdania. 
 
Przewodniczący spytał się, czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdanie. 
Uwag nie było. 
 
 
Ad. Pkt.6 
Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Rychwale. 
Przewodniczący poinformował, że oprócz cotygodniowych dyżurów, przewodniczący 
uczestniczył: 
-14 października- Gminny Dzień Edukacji Narodowej który odbył się w SP Rychwał, 
-29 października spotkanie z zarządem Gminnej Spółki Wodnej na którym przedstawiono 
podsumowanie wykonanych prac, odbiór i spotkanie z wykonawcami, 
11 listopada uroczystości z okazji Święta Niepodległości. Msza i złożenie kwiatów przy mogile 
Powstańców Styczniowych w Grochowach oraz przy obelisku w Rychwale, 
13 listopada- spotkanie z Marszałkiem Krzysztofem Grabowskim, Liderzy Wielkopolskiej 
Odnowy Wsi. Przewodniczący Rady pogratulował KGW Jaroszewice Rychwalskie i KGW Rozalin 
otrzymania nagrody, 
-14 listopada- uroczystości odsłonięcia muralu porucznika Arkadego Fidlera oraz koncert 
orkiestry Quantum pt. „Pieśni naszej historii”, 
-15 listopada- odbiór chodnika w Dąbroszynie, 
17 listopada- spotkanie radnych Rady Miejskiej w Rychwale, 
25 listopada- wspólne posiedzenie komisji łączonych, w celu opiniowania materiałów na 
dzisiejszą sesję. 
 
 
 
 
 
 
 
Ad. Pkt.7 
Interpelacje i zapytania radnych oraz sołtysów. 
 
Przewodniczący poinformował , że Burmistrz udzieli odpowiedzi na interpelacje w punkcie 20. 
 
Radny Henryk Grądziel: Mieszkańcy pytają kiedy będzie naprawiony most w miejscowości 
Zosinki, na Czarnej Strudze. 
Czy można wysypać gondolę szlaki na drodze przy szkole w Siąszycach. 
Radny Aleksander Krzyżanowski podziękował w imieniu zarządu Zjednoczeni Rychwał za 
wykonanie na stadionie deszczówki. 
Radna Renata Andrzejewska poprosiła o interwencję w sprawie wałęsających się psów.  



Radny Włodzimierz Lewandowski : Mieszkańcy pytają się ,kiedy będzie wysprzątany park z liści, 
gałęzi i śmieci. Ponieważ dzieci mają utrudnione dojście do placu zabaw. Ludzie mają pretensje 
ponieważ, podczas wiatru te liście wlatują im na posesje. 
Radny Cezary Piasecki poprosił o utwardzenie pobocza przy drodze w kierunku miejscowości 
Lubiny. 
Radny Paweł Kuczyński zgłosił , ze na drodze powiatowej z Rozalina do Modlibogowic od 3 
miesięcy jest oberwany przepust. Czy Powiat wyznaczył jakiś termin kiedy będzie naprawiony 
ten odcinek drogi. 
Radny Jan Brzęcki dziękuje Burmistrzowi, Przewodniczącemu, wszystkim radnym za 
wnioskowanie za przyjęciem do realizacji drogi w Wardężynie, Prezesowi  spółdzielni PORYW 
za wycięcie gałęzi, Prezesowi PGKIM i wszystkim którzy przyczynili się do powstania drogi 
między Wardężynem a Kucharami Borowymi. 
Radny prosi Burmistrza o wyjaśnienia na jakim etapie są prace związane z budową drogi 
Dąbroszyn-Wardężyn-Modlibogowice. 
Radny Mirosław Ośkowiak podziękował Prezesowi za wykonanie w okresie letnim napraw na 
chodnikach w sołectwie. Pojawiły się nowe usterki, prosi o naprawę. 
Mieszkańcy pytają również kiedy będzie odbierana folia rolnicza. 
Czy jest przewidziana wymiana lamp ulicznych na nowe. 
 
 
 
 
Ad. Pkt.8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok. 
 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję  
i był on omawiany na posiedzeniu komisji łączonych Rady Miejskiej. 
Przewodniczący spytał czy są uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie było. 
Przewodniczący poprosił Skarbnik Annę Wróbel o odczytanie projektu uchwały. 
Skarbnik odczytała projekt uchwały. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na 2021 rok. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 
projekt uchwały: 

za  -14 
przeciw  -0 
wstrzymało się -0 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. 
 
Rada Miejska jednogłośnie „za” (14 głosów) podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na 2021 rok. 
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 
 
 



 
 
Ad. Pkt.9 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Rychwał 
na lata 2021-2051. 
 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję  
i był on omawiany na posiedzeniu komisji łączonych Rady Miejskiej. 
Przewodniczący spytał ,czy są uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie było. 

              Przewodniczący odczytał projekt  
uchwały i poddał pod głosowanie: 

za  -14 
przeciw  -0 
wstrzymało się -0 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. 
 
Rada Miejska jednogłośnie „za” (14 głosów) podjęła uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Rychwał na lata 2021-2051. 
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 
 
 
 
Ad. Pkt.10 
Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi 
z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 
 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję  
i był on szczegółowo omawiany na posiedzeniu komisji łączonych Rady Miejskiej.  
Przewodniczący spytał ,czy są uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie było. 
 
 

 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały  i 

poddał pod głosowanie : 
za  -14 

przeciw  -0 
wstrzymało się -0 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. 
 
Rada Miejska jednogłośnie „za” (14 głosów) podjęła uchwałę w sprawie pokrycia części 
kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z 
pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 



/Uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 
 
 
 
 
Ad. Pkt.11    
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi    oraz ustalenia wysokości tej opłaty. 
 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję  
i był on omawiany na posiedzeniu komisji łączonych Rady Miejskiej. 
Przewodniczący spytał ,czy są uwagi do projektu uchwały. 

 
 Przewodniczący odczytał projekt uchwały i 

poddał pod głosowanie: 
za  -14 

przeciw  -0 
wstrzymało się -0 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. 
 
Rada Miejska jednogłośnie „za” (14 głosów) podjęła uchwałę w sprawie wyboru metody 
ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi    oraz ustalenia wysokości tej 
opłaty. 
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 
 
 
Ad. Pkt.12    
Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków transportowych. 
 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję  
i był on omawiany na posiedzeniu komisji łączonych Rady Miejskiej. 
Przewodniczący spytał ,czy są uwagi do projektu uchwały. 
Przewodniczący poprosił o odczytanie projektu uchwały wiceprzewodniczącego Henryka 
Grądziela. 

 
 Wiceprzewodniczący odczytał projekt 
uchwały. Przewodniczący poddał pod 

głosowanie projektu uchwały: 
za  -14 

przeciw  -0 
wstrzymało się -0 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. 
 



Rada Miejska jednogłośnie „za” (14 głosów) podjęła uchwałę w sprawie wysokości stawek 
podatku od środków transportowych. 
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 
 
 
Ad. Pkt.13    
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków na terenie gminy Rychwał. 
 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję  
i był on omawiany na posiedzeniu komisji łączonych Rady Miejskiej. 
Przewodniczący spytał ,czy są uwagi do projektu uchwały. 

 
 Przewodniczący odczytał projekt uchwały i 

poddał pod głosowanie: 
za  -14 

przeciw  -0 
wstrzymało się -0 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. 
 
Rada Miejska jednogłośnie „za” (14 głosów) podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia projektu 
regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Rychwał. 
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 
 
 
Ad. Pkt.14    
Podjęcie uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości. 
 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję  
i był on omawiany na posiedzeniu komisji łączonych Rady Miejskiej. 
Przewodniczący spytał ,czy są uwagi do projektu uchwały. 
Przewodniczący poprosił wiceprzewodniczącego Henryka Grądziela o odczytanie projektu 
uchwały. 

 
 Przewodniczący poddał pod              
głosowanie projekt uchwały: 

za  -14 
przeciw  -0 
wstrzymało się -0 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. 
 
Rada Miejska jednogłośnie „za” (14 głosów) podjęła uchwałę w sprawie stawek podatku od 
nieruchomości. 
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 



 
Ad. Pkt.15    
Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia  średniej  ceny  skupu  żyta,  przyjmowanej  jako  podstawa  
obliczania  podatku  rolnego  na  obszarze  Gminy. 
 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję  
i był on omawiany na posiedzeniu komisji łączonych Rady Miejskiej. 
Przewodniczący spytał ,czy są uwagi do projektu uchwały. 

 
 Przewodniczący odczytał projekt uchwały i 

poddał pod głosowanie: 
za  -14 

przeciw  -0 
wstrzymało się -0 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. 
 
Rada Miejska jednogłośnie „za” (14 głosów) podjęła uchwałę w sprawie obniżenia  średniej  
ceny  skupu  żyta,  przyjmowanej  jako  podstawa  obliczania  podatku  rolnego  na  obszarze  
Gminy. 
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 
 
 
 
Ad. Pkt.16    
Podjęcie uchwały w sprawie diety przysługującej przewodniczącemu organu wykonawczego 
jednostki pomocniczej Gminy Rychwał. 
 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję  
i był on omawiany na posiedzeniu komisji łączonych Rady Miejskiej. 
Przewodniczący spytał ,czy są uwagi do projektu uchwały. 
Przewodniczący poinformował, że radni Rady Miejskiej, którzy pełnią funkcję sołtysa, nie mogą 
głosować w swojej sprawie. 

 
 Przewodniczący odczytał projekt uchwały i 

poddał pod głosowanie: 
 
 
 

 Podczas głosowania radny Mirosław Ośkowiak zgłosił Przewodniczącemu Rady Miejskiej, że 
przez pomyłkę zagłosował. Przewodniczący zarządził reasumpcję głosowania.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie 
projekt uchwały: 

za  -9 
przeciw  -0 



wstrzymało się -0 
               nie głosowało          -5 
 
  
Na sali obrad obecnych 14 radnych. 
Radni ,którzy nie brali udziału w głosowaniu:  radny Mirosław Ośkowiak, radny Paweł 
Kuczyński, radny Jan Brzęcki, radna Iwona Małolepsza, radna Renata Andrzejewska 
Rada Miejska jednogłośnie „za” (9 głosów) podjęła uchwałę w sprawie diety przysługującej 
przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki pomocniczej Gminy Rychwał. 
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 
 
 
Ad. Pkt.17    
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Rychwała. 
 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję  
i był on omawiany na posiedzeniu komisji łączonych Rady Miejskiej. 
Przewodniczący wyjaśnił , że zgodnie z Rozporządzeniem Rady Ministrów z 25 października 
2021 roku w sprawie wynagrodzenia pracowników samorządowych, zostały wprowadzone 
nowe stawki, dlatego Rada jest zobowiązana do podjęcia stosownej  uchwały. 
Przewodniczący spytał ,czy są uwagi do projektu uchwały. 

 
 Przewodniczący odczytał projekt uchwały i 

poddał pod głosowanie: 
za  -14 

przeciw  -0 
wstrzymało się -0 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. 
 
Rada Miejska jednogłośnie „za” (14 głosów) podjęła uchwałę w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia Burmistrza Rychwała. 
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 
 
Przewodniczący udzielił głosu Burmistrzowi. 
Burmistrz podziękował Radzie Miejskiej w imieniu własnym i Sołtysów za pozytywnie 
głosowanie. Te regulacje podwyżkowe dotyczą  również radnych. Burmistrz powiedział ,że w 
2018 roku kiedy podejmowana była uchwała w sprawie wynagrodzenia, wtedy było ono 
pomniejszone o 20%. Burmistrz, jeszcze raz podziękował za jednogłośne przyjęcie uchwały 
wszystkim radnym. 
 
 
 
 
Ad. Pkt.18   



Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Rychwał z 
Organizacjami Pozarządowymi oraz z Podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 
 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję  
i był on omawiany na posiedzeniu komisji łączonych Rady Miejskiej. 
Przewodniczący spytał ,czy są uwagi do projektu uchwały. 

 
 Przewodniczący odczytał projekt uchwały i 

poddał pod głosowanie: 
za  -14 

przeciw  -0 
wstrzymało się -0 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. 
 
Rada Miejska jednogłośnie „za” (14 głosów) podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia Rocznego 
Programu Współpracy Gminy Rychwał z Organizacjami Pozarządowymi oraz z Podmiotami, o 
których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie. 
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 
 
 
 
Ad. Pkt.19    
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu Współpracy Gminy Rychwał z 
Organizacjami Pozarządowymi oraz z Podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 
 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w materiałach na sesję  
i był on omawiany na posiedzeniu komisji łączonych Rady Miejskiej. 
Przewodniczący spytał ,czy są uwagi do projektu uchwały. 

 
 Przewodniczący odczytał projekt uchwały i 

poddał pod głosowanie: 
za  -14 

przeciw  -0 
wstrzymało się -0 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. 
 
Rada Miejska jednogłośnie „za” (14 głosów) podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniego Programu Współpracy Gminy Rychwał z Organizacjami Pozarządowymi oraz z 
Podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie. 
/Uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 



 
 
 
Ad. Pkt.20 
Odpowiedzi na pytania i interpelacje. 
 
Burmistrz powiedział , że w sprawie mostu na Czarnej Strudze zostały już podjęte pewne 
czynności. Zostały już przeprowadzone oględziny. W przyszłości będzie ten most całkiem 
poprawiony ,natomiast teraz prace zostaną tylko częściowo wykonane, żeby można było z niego 
korzystać. Będzie złożony wniosek do Urzędu Marszałkowskiego o pozyskanie środków na 
remont generalne mostu. 
Burmistrz powiedział , że będzie z funduszu sołeckiego przywieziona gondola szlaki i wysypana 
przy szkole w Siąszycach. 
Burmistrz powiedział, że nawodnienie na stadionie już jest skończone. Jest to nowa technologia. 
Zostały zamontowane dysze i dwa zbiorniki po 1000 litrów. Burmistrz dziękuje piłkarzom 
Zjednoczeni Rychwał ,że podczas prac  przenieśli mecze na inne boiska. W przyszłym roku  boisko 
już będzie podlewane z deszczówki. 
Radnej Andrzejewskiej, Burmistrz odpowiedział, że problem z wałęsającymi psami często 
powraca. Sam podczas biegania na stadionie został zaatakowany przez psa w obecności 
właścicieli tego psa. Burmistrz apeluje do właścicieli psów o zabezpieczanie posesji, w taki 
sposób, żeby nie stwarzały te psy zagrożenia dla innych. Zostanie również opublikowana 
kurenda i sms info. Również jest problem z psami bezpańskimi. Gmina stara się je wyłapywać i 
zawozić do schroniska. Obecnie koszt utrzymania tych psów obciąża gminę na kwotę około 100 
tyś. zł. 
Burmistrz odpowiedział radnemu Lewandowskiemu, że okres jesieni jest trudnym okresem., 
gdzie w listopadzie te liście cały czas spadają. Liście są częściowo wygrabiane. Do momentu kiedy 
nie spadną z drzew wszystkie liście, ten problem będzie. Jest to park i na pewno te liście będą 
na ulicy Złotkowskiej. Podobna sytuacja jest przy ulicy Konińskiej przy cmentarzu. Rosną tam 
drzewa. Liście będą stopniowo wygrabiane. 
Burmistrz odpowiedział radnemu Piaseckiemu 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ad. Pkt. 21 
Wolne wnioski 
 
 
 
 
 



 
Przewodniczący spytał się , czy ktoś ma jeszcze pytania . 
Pytań i uwag brak. 
 
 
Ad. Pkt.22 
Zamknięcie XXXVI Sesji Rady Miejskiej w Rychwale. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Roman Drewniacki zamknął 
XXXVI sesję Rady Miejskiej w  Rychwale. 
 
 
 
Protokołowała      Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Rychwale 
Aleksandra Konieczka 

       Roman Drewniacki 
 
 
 


